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Genootschap Flevo 
Jaarverslag 2020 
 
 
Algemeen 
 
Spelbreker 
 
Nog voordat in 2020 één bestuursvergadering of genootschapsactiviteit kon plaatsvinden, bedreigde 
het coronavirus wereldwijd de volksgezondheid, de economie en het sociale welzijn. De hoop dat de 
pandemie slechts van beperkte duur zou zijn, werd in de loop van het jaar meerdere malen 
gelogenstraft. De plannen die het bestuur voor dit verenigingsjaar op de rol had staan – twee 
symposia, een ledenvergadering, een excursie en een boekuitgave – konden maar zeer ten dele 
worden uitgevoerd en moesten aan de omstandigheden worden aangepast. Er werd gepoogd digitaal 
in contact met de leden te blijven en hen perspectief te bieden voor het komende verenigingsjaar. 
Het coronavirus mocht dan wel een spelbreker zijn wat betreft de voorgenomen 
genootschapsactiviteiten, het bestuur maakte uiteindelijk van de nood een deugd en organiseerde in 
het laatste kwartaal toch nog drie activiteiten. 
 
Leden 
 
Penningmeester J.C. Helder zette zich ook in 2020 weer in voor een vlotte contributie-inning en een 
accurate ledenadministratie. Per 1 januari telde de vereniging 240leden. Dat waren er door 
opzeggingen en overlijdens 13 minder dan waarmee het jaar 2019 was geëindigd.  
 
Ledenactiviteiten 
 
Vanwege de pandemie en de overheidsmaatregelen om die te bestrijden, zag het bestuur zich 
genoodzaakt de Algemene Ledenvergadering en een middagsymposium over circulaire economie 
(beide voorzien in juni), een excursie naar de organisatoren van het Lowlands Festival (gepland in 
augustus) en een symposium over ‘Logistiek Flevoland’ (geprogrammeerd in november) vooruit te 
schuiven, te heroverwegen en/of te annuleren. Aan het houden van de jaarlijkse ledenvergadering 
werd echter zeer gehecht, zodat die uiteindelijk eind oktober toch, zij het op een afwijkende maar 
niet minder efficiënte wijze plaats kon vinden. Ook de boekuitgave van de columns van de secretaris 
over het Zuiderzeeproject – reeds aangekondigd in het jaarverslag 2019 – kon doorgang vinden. 
Nieuw was de digitale bijeenkomst ‘Democratie in coronatijd’, waarmee op 21 december het 
verenigingsjaar werd afgesloten. 
 
Algemene Ledenvergadering 
 
De Algemene Ledenvergadering kon dit jaar niet binnen de daarvoor in de statuten vastgelegde 
termijn en op de gebruikelijke wijze plaatsvinden. Met een beroep op artikel 15 lid 2 van de statuten 
besloot het bestuur de vergadering aan het einde van de maand oktober per e-mail te organiseren. 
Besluiten werden geacht in te gaan op 1 november. 
46 leden namen aan de vergadering deel. Zij stelden het jaarverslag 2019 en het financieel overzicht 
2019 ongewijzigd vast. Ook stemden ze in met de begroting 2020, die de penningmeester met de 
grootste terughoudend had opgesteld. Er werd kennisgenomen van het terugtreden van de 
bestuursleden de heer A.J. Geurts en mw. H.R. Bogaards-Simonse, waarna twee nieuwe bestuurders 
werden gekozen: mw. M.J.H. Rijs en J. Becker. Vervolgens werd als nieuw lid van de kascommissie, 
waarin Th. Grootjen nog een jaar zitting heeft, J.W. Bruggenkamp gekozen. 
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De Algemene Ledenvergadering werd door het bestuur aangegrepen om te peilen hoe de leden 
dachten over het organiseren van digitale lezingen en discussiebijeenkomsten. Driekwart van de 
deelnemers aan de vergadering bleken open te staan voor digitale evenementen in enigerlei vorm. 
De aansluitende oproep om onderwerpen aan te dragen voor toekomstige activiteiten leverde 
tientallen interessante suggesties op. 
 
Columns in boekvorm 
 
De presentatie van de papieren publicatie van de columns die secretaris A.J. Geurts naar aanleiding 
van het eeuwfeest van de Zuiderzeewet voor de genootschapswebsite had geschreven, was voorzien 
in het voorjaar van 2020. Door de pandemie liep de afwerking van de publicatie enige vertraging op, 
waarna het bestuur naar een nieuw tijdstip voor de lancering zocht. Besloten werd om het boek, dat 
intussen de titel Eene quaestie van noodzakelijkheid. Het Zuiderzeeproject in twaalf columns had 
gekregen, pas in november van de persen te laten rollen en als eindejaarsgeschenk aan de leden aan 
te bieden om zo het ‘coronajaar’ enigszins te compenseren. 
Het verschoven tijdstip betekende dat Floor Koedam, de Lelystadse dichter waarvan een bijdrage in 
het boek is opgenomen, de uitgave niet meer heeft gezien; hij overleed op 12 september. 
De oorspronkelijk voorziene boekpresentatie tijdens een ledenbijeenkomst moest door de 
tijdsomstandigheden worden geminimaliseerd: op 8 december overhandigde de voorzitter ten 
kantore van Waterschap Zuiderzeeland in Lelystad het eerste exemplaar aan dijkgraaf mw. H. 
Klavers. Daarna vond de verspreiding van de publicatie onder de leden plaats. Een klein deel van de 
oplage van Eene quaestie van noodzakelijkheid is beschikbaar voor relaties van de vereniging en voor 
de verkoop aan belangstellenden. 
 
Democratie in coronatijd 
 
In samenwerking met de VUVereniging afdeling Flevoland organiseerde het genootschap op 21 
december een digitale lezing van L. Verbeek, Commissaris van de Koning in Flevoland. Onder de titel 
‘Democratie in coronatijd’ vergeleek hij voor zijn gehoor van een honderdtal belangstellenden eerst 
het begrip democratie in Europa en Midden-Amerika. Daarna wees hij erop dat de huidige pandemie 
duidelijk maakt dat feiten en ongefilterde reacties naast elkaar de beeldvorming bepalen. 
Tegelijkertijd constateerde hij een voortdurend zoeken naar gemeenschapszin en 
gemeenschapszorg. Een kort verslag van de lezing is te vinden op: 
http://www.genootschapflevo.nl/index.php?miid=6&cid=270. De lezing was gebaseerd op een 
voordracht die hij op 11 oktober 2020 hield voor de Vrijzinnige Geloofsgemeenschap Flevoland en 
die onder de titel De praktijk van de democratie. De situatie in Europa en Midden-Amerika is 
uitgegeven in de AO-reeks; zie: http://www.genootschapflevo.nl/index.php?miid=17&cid=95. 
 
Activiteiten van derden 
 
De leden was in februari in het vooruitzicht gesteld dat zij net als in voorgaande jaren uitnodigingen 
zouden ontvangen voor het jaarlijkse symposium met excursie van Erfgoedvereniging Heemschut 
Flevoland en voor de Cornelis Lelylezing van de Stichting Kennistransfercentrum Flevoland. Het 
coronavirus gooide ook ten aanzien van dit voornemen roet in het eten: beide activiteiten werden 
afgelast. 
 
In contact blijven 
 
De digitaal bereikbare leden ontvingen in het verenigingsjaar 2020 vijf maal een attenderingsbericht. 
De enkele leden die niet op de digitale snelweg zijn aangesloten ontvingen uitdraaien van die 
berichten. Op deze wijze probeerde het bestuur, met name toen duidelijk werd dat veel geplande 
activiteiten geen doorgang konden vinden, regelmatig in contact te blijven met alle leden. 

http://www.genootschapflevo.nl/index.php?miid=6&cid=270
http://www.genootschapflevo.nl/index.php?miid=17&cid=95
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Op 16 februari werd aandacht gevraagd voor: 

- het jaarprogramma 2020; 
- de contributiebetaling 2020; 
- het verslag van het Heemschut-symposium over de Knardijk; 
- de vernieuwde vaste opstelling in het binnenmuseum van het Zuiderzeemuseum te 

Enkhuizen; 
- het nieuwe boek van Eva Vriend over de kustbewoners van de Zuiderzee; 
- de door Klaas Tammes geschreven biografie van Hans Gruijters; 
- de oproep aan leden om wijzigingen in contactgegevens door te geven aan de 

ledenadministrateur. 
 
Op 4 mei werd aandacht gevraagd voor: 

- veranderingen in het jaarprogramma; 
- het fotoboek, uitgegeven ter gelegenheid van ’75 jaar bevrijding’; 
- de Flevolandse musea na de hernieuwde openstelling; 
- de tentoonstelling over Bruno Taut in Museum Het Schip in Amsterdam; 
- rondleidingen in de Regenboogbuurt in Almere Buiten; 
- de excursies van Land Art Flevoland. 

 
Op 4 augustus werd aandacht gevraagd voor: 

- wijzigingen in het jaarprogramma; 
- de verschuiving van de Heemschut Flevoland-activiteit naar 2021; 
- een fototentoonstelling over de Tweede Wereldoorlog in Batavialand te Lelystad; 
- de kunstwandeling ‘Eb’ op Schokland; 
- websites over het IJsselmeergebied. 

 
Op 5 september werd aandacht gevraagd voor: 

- het niet doorgaan van de Cornelis Lelylezing; 
- de website https://www.agendaijsselmeergebied2050.nl/; 
- de preview in het Floriadegebied in Almere Stad. 

 
Op 9 oktober werd aandacht gevraagd voor: 

- de activiteiten van het genootschap in het laatste kwartaal van 2020; 
- de Maand van de Geschiedenis; 
- websites die Flevolandse verhalen, objecten uit het Zuiderzeegebied en Almeerse luchtfoto’s 

voor het voetlicht halen. 
 
Bestuur 
 
In het verslagjaar namen secretaris A.J. Geurts en ‘gewoon’ bestuurslid mw. H.R. Bogaards-Simonse 
afscheid van het bestuur. Door het uitstellen van de Algemene Ledenvergadering vond hun vertrek 
niet in het voor-, maar pas in het najaar plaats. Ze legden hun functies neer na respectievelijk drie en 
twee bestuurstermijnen. De voorzitter deed hen schriftelijk uitgeleide in een bijlage van de agenda 
van de Algemene Ledenvergadering, hoopvol mededelend dat hij hen nog graag op een ander tijdstip 
zou willen toespreken. De bij de scheidende bestuursleden bezorgde boeketten vormden de fysieke 
onderstreping van waardering voor hun jarenlange inzet voor de vereniging. 
 
Reeds tijdens de Algemene Ledenvergadering van 21 juni 2019 was het vertrek van de secretaris 
aangekondigd. Toen kozen de leden ook R.E. van der Schans als zijn toekomstige opvolger. De heren 
Geurts en Van der Schans hebben in oktober en november gezorgd voor een soepele wisseling van 
de wacht. 

https://www.agendaijsselmeergebied2050.nl/
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Per 1 november werden mw. M.J.H. Rijs (woonachtig in Almere Haven) en J. Becker (woonachtig in 
Espel) gekozen tot nieuwe bestuursleden. Mw. Rijs was al sinds medio 2019 als aspirant-bestuurslid 
actief. 
 
Het bestuur vergaderde in 2020 drie maal: eind april per e-mail, op 2 oktober en 20 november op 
reguliere wijze. 
 
Voorzitter, plaatsvervangend voorzitter, secretaris en penningmeester hadden als ‘Dagelijks Bestuur’ 
enkele malen informeel overleg, waarbij tot 1 november ook de beoogde toekomstige secretaris 
werd betrokken. 
 
Het bestuur bestond op 31 december uit: 
- A.L. Greiner (voorzitter); 
- mw. M.E.N. Gauthier (plaatsvervangend voorzitter); 
- R.E. van der Schans (secretaris) 
- J.C. Helder (penningmeester); 
- J. Becker; 
- A. Gijsberts; 
- mw. ing. V.M. van der Goot; 
- ir. D.H.A. van Hemmen; 
- W.H.A. Klink; 
- mw. M.J.H. Rijs. 
 
 
 
R.E. van der Schans, secretaris 


